



(Le français suit.)

FOR IMMEDIATE RELEASE

Join us this summer in commemorating the Supreme Court's 150th anniversary!

OTTAWA, May 21, 2025 – Members of the public are invited to participate in activities taking place at the Supreme Court of Canada this summer.

A visit to the Court is a great way to learn more about the creation and evolution of our justice system, how our judges decide important legal issues and the architecture of the building.

“We’re looking forward to welcoming visitors to the Supreme Court of Canada during the summer months, especially as we commemorate our 150-year history this year,” said the Chief Justice of Canada, Richard Wagner. “There’s something for people of all ages to visit at the Court. Come experience firsthand how our work shapes the justice system and strengthens Canada’s democracy.”

New this year, visitors can collect a copy of “Owl about the Court”, a book for children aged 6 to 12, featuring Mr. Simon’s Grade 6 class. Follow along as they visit the Court for the first time and learn more about this important Canadian institution commemorating its 150th anniversary. The book is available while supplies last and can also be downloaded [online](#).

Plaza Bridge exhibit and Confederation Boulevard banners

The Supreme Court of Canada, in partnership with Canadian Heritage, will be featured in a new outdoor photographic exhibit marking 150 years of its history. Available at the beginning of June, the exhibit will be located on the Plaza Bridge over the Rideau Canal, just east of the National War Memorial. From there, follow the commemorative banners west along Wellington Street to visit the Supreme Court building.

Special exhibit on the Supreme Court of Canada’s history

A special exhibit is on display in the Supreme Court’s grand entrance hall until October 9, 2025. Explore the Court’s early history through original documents, including copies of the Proclamation of the *Constitution Act, 1982* and the *Supreme and Exchequer Court Act*. This exhibit is presented in collaboration with Library and Archives Canada and the Senate of Canada.

If you can't visit us in person, you can view the [exhibit virtually](#).

Doors Open Ottawa

The Supreme Court of Canada will be participating in Doors Open Ottawa on June 7 and 8, 2025. This is a unique opportunity to explore many historic and iconic buildings around the city, including the Supreme Court. Drop in between 9 am and 5 pm to learn about the architecture and history of the Court. This family-friendly event will feature a guest appearance by the Court's mascot, Amicus.

Canada Day

Planning to visit downtown Ottawa for Canada Day? Make a stop at the Supreme Court to learn about the building and the role of the Court in the Canadian justice system. Our tour guides are excited to welcome you from 9 am to 5 pm on July 1st.

Guided tours throughout the summer

Participate in a free guided tour of Canada's highest court. Learn fascinating facts about the Supreme Court from our expert tour guides. Guided tours take about 30 minutes and are suitable for all age groups.

In May and June, guided tours are offered:

- Monday to Friday, 9 am to 4:30 pm, by [reservation only](#)
- Weekends from 9 am to 4:30 pm, without a reservation

In July and August, guided tours are offered:

- 7 days a week, 9 am to 4:30 pm, without a reservation

English tours begin on the hour and French tours begin on the half hour.

Stay connected

Follow the Supreme Court of Canada on [Facebook](#), [Instagram](#), [LinkedIn](#) and [YouTube](#).
Subscribe to news from the Court [here](#).

For further information, please contact: media@scc-csc.ca

About the Supreme Court of Canada

Established in 1875, the Supreme Court is Canada's final court of appeal. As the highest court in the land, it has final jurisdiction over disputes in every area of the law. Since its inception, the Court has played a crucial role in shaping Canada's legal landscape, providing the foundation for a strong and secure democratic country founded on the rule of law. The nine judges hear and decide cases in both English and French on legal issues that are important to the public and help develop

Canadian law. The Court is also bijural, which means it applies the law according to common law and civil law legal traditions.

POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

Joignez-vous à nous cet été pour commémorer le 150e anniversaire de la Cour suprême!

OTTAWA, le 21 mai 2025 – Les membres du public sont invités à participer aux activités qui se déroulent à la Cour suprême du Canada cet été.

Une visite au la Cour est une excellente façon d'en apprendre davantage sur la création et l'évolution de notre système de justice, sur la manière dont nos juges tranchent des questions juridiques importantes ainsi que sur l'architecture de l'édifice.

« Nous sommes impatients d'accueillir les visiteurs à la Cour suprême du Canada pendant les mois d'été, particulièrement alors que nous commémorons nos 150 ans d'histoire cette année », a déclaré le juge en chef du Canada, Richard Wagner. « Il y a quelque chose susceptible d'intéresser les personnes de tous âges lors d'une visite à la Cour. Venez découvrir directement comment notre travail façonne le système de justice et renforce la démocratie canadienne. »

Les visiteurs profiteront d'une nouveauté cette année. En effet, ils peuvent se procurer un exemplaire d'*Une visite hibou-stouflante*, un livre pour les enfants de 6 à 12 ans, mettant en vedette les élèves de la classe de 6e année de M. Simon. Suivez-les lors de leur première visite à la Cour et découvrez cette importante institution canadienne qui célèbre son 150e anniversaire. Le livre est disponible en version papier jusqu'à épuisement des stocks, ou peut être téléchargé [en ligne](#).

Exposition du pont Plaza et bannières du boulevard de la Confédération

La Cour suprême du Canada, en partenariat avec Patrimoine canadien, sera mise en valeur dans une nouvelle exposition photographique en plein air soulignant ses 150 ans d'histoire. À compter du début de juin, l'exposition sera située sur le pont Plaza au-dessus du canal Rideau, juste à l'est du Monument commémoratif de guerre du Canada. De là, suivez les bannières commémoratives vers l'ouest le long de la rue Wellington pour visiter l'édifice de la Cour suprême.

Exposition historique spéciale dans le hall d'honneur de la Cour suprême du Canada

Une exposition spéciale est présentée dans le hall d'honneur de la Cour suprême jusqu'au 9 octobre 2025. Explorez l'histoire de la Cour à travers des documents originaux tels que la proclamation de la *Loi constitutionnelle de 1982* et l'*Acte de la Cour Suprême et de l'Échiquier*. Cette exposition est présentée en collaboration avec Bibliothèque et Archives Canada et avec le Sénat du Canada.

Si vous ne pouvez pas nous rendre visite en personne, vous pouvez voir l'[exposition virtuellement](#).

Portes ouvertes Ottawa

La Cour suprême du Canada participera aux Portes ouvertes Ottawa les 7 et 8 juin 2025. C'est une occasion unique d'explorer de nombreux bâtiments historiques et emblématiques de la ville, y compris la Cour suprême. Venez nous voir entre 9 h et 17 h pour en apprendre sur l'architecture et l'histoire la Cour. Cet événement familial comprendra une apparition spéciale de la mascotte la Cour, Amicus.

Fête du Canada

Vous prévoyez visiter le centre-ville d'Ottawa pour la fête du Canada? Faites un arrêt à la Cour suprême pour en apprendre sur l'édifice et le rôle de la Cour dans le système de justice canadien. Nos guides touristiques seront ravis de vous accueillir de 9 h à 17 h le 1er juillet.

Visites guidées tout au long de l'été

Participez à une visite guidée gratuite du plus haut tribunal du Canada. Découvrez des faits fascinants sur la Cour suprême grâce à nos guides experts. Les visites guidées durent environ 30 minutes et conviennent à tous les groupes d'âge.

En mai et en juin, des visites guidées sont offertes :

- Du lundi au vendredi, de 9 h à 16 h 30, sur [réservation seulement](#)
- Les fins de semaine de 9 h à 16 h 30, sans réservation

En juillet et en août, des visites guidées sont offertes :

- 7 jours sur 7, de 9 h à 16 h 30, sans réservation

Les visites en anglais commencent à l'heure juste et les visites en français commencent à la demie.

Restez branchés

Suivez la Cour suprême du Canada sur [Facebook](#), [Instagram](#), [LinkedIn](#) et [YouTube](#). Abonnez-vous aux nouvelles de la Cour [ici](#).

Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec : media@scc-csc.ca

À propos de la Cour suprême du Canada

Créée en 1875, la Cour suprême est la juridiction d'appel de dernier ressort du Canada. En tant que plus haut tribunal du pays, elle a compétence en dernière instance sur des litiges dans tous les domaines du droit. Depuis ses débuts, la Cour a joué un rôle crucial en façonnant le paysage juridique canadien et en jetant les bases d'un pays démocratique solide et sûr fondé sur la primauté du droit. Les neuf juges instruisent et tranchent des causes en français et en anglais sur des

questions de droit qui ont de l'importance pour le public et contribuent à l'évolution du droit canadien. La Cour est également bijuridique, ce qui veut dire qu'elle applique le droit selon les traditions juridiques de la common law et du droit civil.